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ZAPISNIK 

sa 32. sjednice Općinskog vijeća Općine Šolta 

održane dana 04. veljače 2020.  u Vijećnici Općine Šolta 

 

        Započeto u 09:00 sati 

 

 

NAZOČNI:  Ante Ruić, Zvjezdana Jelinčić, Boris Gabela, Vicko Kaštelanac, Inga Tomić-Vrdoljak, Branka 

Weber, Ćiril Kalebić, Tihomir Glavurtić, Goran Tvrdić, Vojka Tomić i Vicko Buktenica. 

 

SJEDNICI JOŠ NAZOČUJU:  Nikola Cecić Karuzić, ing., načelnik Općine Šolta, mr.sc.Nataša Nazor 

Jovović, dipl.iur, pročelnica Jedinstvenog upravnog odjela, Željko Zlendić, dipl.ing., Tihana Glavurtić, ing., 

Direktorica Komunalnog Basilija, Mladen Cecić, Komunalno Basilija, Zoran Bezić, Komunalno Basilija, Ivo 

Pavlović, Komunalno Basilija i Marino Jakovčević Martinov. 

 

ZAPISNIČAR: Welda Begović 

 

Sjednica se tonski snima. 

 

PREDSJEDATELJ: Ante Ruić 

 

AD 1.) Usvajanje dnevnog reda 

 

Predsjedatelj konstatira da je na sjednici prisutno 11 vijećnika te da sjednica ima kvorum. 

 

Predsjedatelj predlaže slijedeći dnevni red: 

 

1. Usvajanje Dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa 31. Sjednice Općinskog vijeća; 

3. Pravilnik o zaštiti i obradi arhivskog i dokumentiranog gradiva Općine Šolta; 

4. Odluka o načinu pružanja javne usluge prikupljanja miješanog komunalnog otpada i biorazgradivog 

komunalnog otpada na području Općine Šolta; 

5. Rad Komunalnog poduzeća Basilija; 

6. Razno 

 

Prijedlog dnevnog reda usvojen JEDNOGLASNO. 

  

AD 2.) Usvajanje zapisnika sa 31. Sjednice Općinskog vijeća 

 

Predsjedatelj otvara raspravu. 

 

Nakon konstatacije da nema primjedbi predsjedatelj stavlja na glasovanje prijedlog zapisnika. 

Zapisnik sa 31. sjednice usvojen JEDNOGLASNO. 

 

 

AD 3.) Pravilnik o zaštiti i obradi arhivskog i dokumentiranog gradiva Općine Šolta 

 

Predsjedatelj otvara raspravu. 

 

Goran Tvrdić iznosi da je možda zakasnio, ali da po novom Poslovniku o radu Općinskog vijeća, prije 

prelaska na prvu točku vijećnici imaju pravo postaviti pitanja Načelniku. 

Stoga pita Načelnika kojega zadnji puta nije bilo kada je postavio pitanje, a budući da od zamjenika Željka 

Zlendića i Pročelnice nije dobio točan odgovor, do kuda se došlo s nagodbom vezano uz Komunalno 

Basilija? 

Načelnik iznosi da se sve do sada odvijalo u suradnji s Ministarstvom državne imovine i sa Državnim 

odvjetništvom u Splitu. Navodi da smo u razgovorima ponudili nacrt sporazuma koji je prošao njihovo 

državno odvjetničko vijeće te da je isti sporazum otišao na potpisivanje. Navodi da smo mi potpisali 
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Sporazum i da smo ga prošli utorak 28.01. u Zagrebu podastrijeli Ministarstvu državne imovine te da 

očekujemo ili potpis ili eventualno nekakve primjedbe. Još jednom navodi da se sve dogovorilo da Državnim 

odvjetništvom u Splitu i sa Državnim tajnikom gosp. Tomislavom Bobanom te iznosi da se nada skorom 

potpisu. Navodi da se ukupni iznos kojega moramo vratiti sastoji od glavnice u cijelosti i 25% iznosa 

zateznih kamata što otprilike ukupno iznosi cca milijun kuna u sedam godina po 13.000,00 kn mjesečno. 

 

Goran Tvrdić se zahvaljuje na odgovoru. 

 

Dalje se sjednica nastavlja sa trećom točkom dnevnog reda. 

 

Pročelnica iznosi da je ovo jedan Pravilnik kojega Općina mora imati i koji se tiče rokova čuvanja predmeta. 

Navodi da je Pravilnik već poslan na suglasnost Državnom arhivu i da smo na isti dobili suglasnost te da ga 

sada, po Zakonu, treba prihvatiti ovo Vijeće. Navodi da će ovaj Pravilnik omogućiti da odredimo rokove 

čuvanja predmeta i sukladno tome pojedine predmete koji se ne čuvaju trajno možemo nakon određenog 

vremena izlučiti i propisno uništiti te tako smanjiti obujam arhive. 

 

Tihomir Glavurtić pita gdje se i kako čuvaju predmeti budući vidi u Pravilniku da postoji dvije vrste 

čuvanja i to elektronski i papirnato pa ga zanima da li je to u istoj prostoriji i gdje je ta prostorija uopće. 

 

Pročelnica odgovara da se papirnato čuva u arhivi u podrumu u limenim ormarima, a elektronski na serveru. 

 

Načelnik iznosi da što se tiče elektronskog čuvanja da je to sve zaštićeno i da se nalazi na serveru, te da smo 

prije neki dan uveli najnoviju tehnologiju i promijenili server, a da ćemo se uskoro spojiti i na optički kabel 

kako bi veza bila brža. Što se tiče papirnate arhive navodi da se ona nalazi u dvije-tri prostorije u Općini, te 

navodi da smo u pripremi uređenja podruma što ga je nekada koristila Policija kojega ćemo pretvoriti u bolju 

arhivu. Navodi da su dokumenti koje treba trajno čuvati spremljeni u limene ormare te je zgrada osigurana 

video nadzorom. 

 

Tihomir Glavurtić pita tko određuje što i kada će ići u Arhivu? Da li Država ili mi? 

 

Načelnik iznosi da mi imamo osobu koja ima stručno zvanje za arhivu to je gđa. Welda Begović koja je i 

položila ispit i ovlaštena je za to. 

 

Tihomir Glavurtić ponovno pita tko određuje što će u u kojem momentu u arhivu? 

 

Pročelnica iznosi da je to određeno sa Zakonom. 

 

Tihomir Glavurtić pita gdje se vode grobljanske knjige? 

 

Načelnik iznosi da grobljanske knjige ne vodi Općina već Komunalno Basilija i da, koliko je informiran, to 

rade dobro i u skladu sa Zakonom. 

Navodi da je sve evidentirano i napravljeno prema standardima. 

Navodi da smo išli i korak dalje da legaliziramo tri groblja ove godine, a da ćemo vjerojatno i ostala tokom 

slijedeće godine. Navodi da će se i širiti groblje u Srednjem Selu, a eventualno i druga groblja. 

 

Tihomir Glavurtić iznosi da je pitao zbog toga jer je Komunalno Basilija te knjige počelo voditi relativno 

kasno, pa predlaže da od Župnika zatraže podatke koji se vode u crkvama da bi što točnije evidentirali umrle. 

Tihomir Glavurtić također pita da li se evidentiraju podaci o osobama koje su rođene tu a zakopane negdje 

drugdje, na što mu Zamjenik načelnika odgovara da se takve osobe ne mogu evidentirati u grobljanskim 

knjigama već samo oni koji su zakopani na našim grobljima. 

 

Nakon konstatacije da nema više zainteresiranih za raspravu predsjedatelj stavlja na glasovanje prijedlog 

Pravilnika. 

 

Nakon provedenog glasovanja JEDNOGLASNO se usvaja Pravilnik o zaštiti i obradi arhivskog i 

dokumentiranog gradiva Općine Šolta. 
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AD 4.) Odluka o načinu pružanja javne usluge prikupljanja miješanog komunalnog otpada i 

biorazgradivog komunalnog otpada na području Općine Šolta 

 

Predsjedatelj upoznaje nazočne da je Ustavni sud privremeno obustavu Uredbu o  izmjenama i dopunama 

Uredbe o gospodarenju komunalnim otpadom, te se stoga o ovoj odluci neće odlučivati ali da se o istoj može 

razgovarati. 

 

Direktorica Komunalnog Basilija Tihana Glavurtić iznosi da se i očekivala ovakva odluka Ustavnog suda 

te iznosi da su svi nazočni mogli i na prošloj sjednici vijeća čuti što sve nije bilo dobro u ovoj Uredbi. Iznosi 

nadu da će se prilikom donošenja novih Izmjena i dopuna navedene odluke kontaktirati i komunalna 

poduzeća, a da su oni već nebrojeno puta pisali i slali primjedbe i prijedloge za izradu iste. 

Također navodi da osobno, a na osnovu iskustva na terenu, misli da treba mijenjati i osnovnu Odluku. 

Direktorica iznosi da imamo na snazi Odluku iz siječnja 2019. po kojoj će se raditi dok se ne donese nova 

Odluka, a koja se očekuje za cca 2 mjeseca. 

 

Predsjedatelj pita da li je Ustavni sud stavio van snage temeljnu odluku ili samo izmjene i dopune? 

 

Pročelnica iznosi da u „Narodnim novinama“ još ništa nije objavljeno, ali da je ona shvatila da je Ustavni 

sud privremeno odgodio primjenu Izmjena i dopuna Uredbe, a da je temeljna odluka na snazi i dalje. 

 

Predsjedatelj misli da je cijela Uredba stavljena van snage, dok Načelnik misli da su van snage stavljene 

samo Izmjene i dopune Uredbe. 

 

Goran Tvrdić iznosi da na web stranici Komunalnog Basilija imamo podatak da je prihod od odvoza smeća 

u 2018. godini bio cca 1.230.000,00 kn, te ga zanima, a obzirom da se od devetog mjeseca počelo odvajati 

smeće i plaćati po novom, kada će se znati ovaj podatak za 2019. godinu? 

 

Načelnik iznosi da se naplaćivati po novome počelo od 01.11., da se predviđa na godišnjoj razini prihod od 

cca 1.760.000,00 do 1.800.000,00 kn i to bi bili prihodi koji bi omogućili da se Komunalno ne sufinancira 

već da može funkcionirati vlastitim sredstvima. 

Iznosi da bi navedeni prihodi bili optimalni obzirom na potrebu povećanja ljudi, iznosi da će na deponiju 

raditi minimalno četvorica te da treba još jedan tim sa jednim vozilom obzirom na konfiguraciju terena i 

sezonu gdje se broj stanovništva povećava 7-8 puta. 

 

Načelnik iznosi da je na prošloj sjednici rečeno da će odvoz biti cca 7 kn po kanti i to je cijena koja bi davala 

gore navedeni godišnji prihod od odvoza i koja bi pokrivala sve troškove Komunalnog. Iznosi da je 

predložena cijena minimum sa kojim Komunalno može normalno funkcionirati. Navodi da su jučer došli 

kontejneri koji će se razmjestiti po zelenim otocima, a što se tiče cijene da ćemo sve vidjeti kada se donese 

nova Uredba. 

 

Goran Tvrdić iznosi da njegovo pitanje o prihodima nije bilo usmjereno na to da se nešto kritizira već da on 

želi da cijela priča bude samoodrživa i da svi stanovnici i vikendaši i turisti i nautičari plaćaju odvoz. 

 

Tihana Glavuritić iznosi da sve podatke pa tako i financijske objavljuju na svojoj web stranici pa da će tako 

biti, u skladu sa Zakonom, objavljeni i financijski podaci za 2019. godinu. 

 

Tihomir Glavurtić iznosi da se ovdje cijelo vrijeme vuče jedan problem, a to je da se na sjednici vijeća 

donijela odluka da će odvoz otpada poskupjeti cca 30%, a da su onda došli znatno veći računi. Navodi isto 

tako da se povećanje cijena uglavnom prebacilo na stalno stanovništvo i apartmane, a oni što dođu samo 

preko ljeta, uglavnom ne plaćaju ništa. Navodi da je najveći problem u razdoblju od 01.05.-01.10. kada u 

kući u kojoj inače živi jedna osoba dođe rodbina napravi tonu smeća, a odvoz se i dalje plaća po istoj cijeni. 

 

Direktorica Komunalnog Basilija navodi da će se to izbjeći uvođenjem digitalne evidencije gdje će 

postojati čipirana kanta koja se prazni jednom mjesečno, a onda kada kuća bude puna ljudi, kantu će trebati 

prazniti četiri ili pet puta mjesečno pa će onda i račun biti veći. 

 

Načelnik iznosi da se ovdje sve izmiješalo, da se postavlja pitanje tko će evidentirati kada u neku kuću dođu 

gosti i slično. Osobno misli, a tako je i Zakonom zamišljeno da su Mjesni odbori ti koji moraju pomagati i 
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Općini i Komunalnom, te se manje baviti nebitnim stvari već početi baviti bitnim. Iznos da su Mjesni odbori 

na terenu i da bi oni trebali dojaviti gdje treba pokositi travu, gdje ima odloženog otpada, da li su nekome 

došli gost, da li netko radi na crno, pomoći u uređenju mjesta i slično. Misli da svatko u mjestu zna što se 

događa ali da neće nitko nikoga da prijavi da se nekome ne bi zamjerili. Ističe da zajedno sa zamjenikom 

svakodnevno radi na unapređenju života i podizanju standarda na Šolti. Navodi da bespravne kućice po 

poljoprivrednim zemljištima niču na svakom koraku, a da to nitko ne prijavljuje. Navodi da su Mjesni odbori 

produžena ruka Općine, ali da se većina njih postavila kao neprijatelj općine, a misli da bi zajednički cilj 

trebao biti uređenje mjesta i poboljšanje života svih građana. 

 

Tihomir Glavurtić iznosi da on uredno radi i prijavljuje svaki problem u Županiju, na inspekciju ili 

Turističku zajednicu, te da se itekako bori protiv nereda, ali da mu se u Općini govori da zašto kontrolira 

izgradnju objekata. 

 

Načelnik odgovara da mu nitko nije rekao zašto kontrolira već da Općina nije nadležna za to. 

 

Goran Tvrdić navodi da smo donijeli novi Poslovnik o radu Općinskog vijeća i da bi ga se svi trebali 

pridržavati, također iznosi da misli da su Mjesni odbori, Općina Šolta i Komunalno Basilija jedna obitelj i da 

bi tako trebalo biti. Međutim, iznosi da se od strane Općine događa da se neke Mjesne odbore kontaktira, a 

da se neke ignorira i da tu nastane problem. 

 

 

AD 5.) Rad Komunalnog poduzeća Bailija 

 

Predsjedatelj otvara raspravu po petoj točci dnevnog reda te iznosi da je istu inicirao Tihomir Glavuritć te 

ga moli za uvodnu riječ. 

 

Tihomir Glavurtić iznosi da je raspravu inicirao iz razloga što će smeća biti sve više, a da mi ništa nismo 

riješili, da ljudi bacaju svugdje sve i svašta te da kad počne sezona da će biti opće ludilo. Navodi da 

probleme vezane uz odlaganje i odvoz smeća moramo početi rješavati jer u protivnom da ćemo imati smeća 

svugdje. 

 

Zvjezdana Jelinčić iznosi da bi se ona osvrnula na ovu točku budući da Komunalno Basilija d.o.o. ne 

doživljava samo kroz čistoću nego i kroz niz drugih aktivnosti. Podsjeća prisutne da je Općinsko vijeće 

Općine Šolta na svojoj 21. Sjenici donijelo Odluku o komunalnim djelatnostima te Program održavanja 

komunalne infrastrukture te da se u okviru tog Programa 21 djelatnost povjerava Komunalnom Basilija koje 

je u 100% vlasništvu Općine Šolta.  

Navodi da iz ovog proizlazi da bi Komunalno Basilija trebalo imati napravljen Operativni program 

održavanja za svaku godinu i primjenjivati ga u svim mjestima na zadovoljavajući način sa naznakama što, 

gdje, kako, kada i zašto i tok uopće to kontrolira. 

Nadalje Zvjezdana Jelinčić iznosi da će pročitati pitanja koje je pripremila i da moli Direktoricu 

Komunalnog da joj poslije na ista odgovoru.  

 

Pitanja: 

1. Da li Komunalno Basilija ima Operativni program i da li ga se može dobiti na uvid? 

2. Zbog čega treba toliko puno vremena i inzistiranja da se određeni posao odradi? 

3. Zašto se započeti poslovi ne odrade u potpunosti već to traje mjesec, 6 mjeseci, godinu dana i više 

npr. izgradnja zidića u Stomorskoj oko palmi traje od prošlog ljeta dakle godinu dana, kamenje 

razbacano po cijelom žalu kod spomenika 

4. Nepopločane stepenice tri godine i više 

5. Nerazvrstana cesta Put Pelegiran dvije godine se govori da se rupe saniraju i čeka se mikro asfalt 

6. Problem čišćenja plaži zimi, ne vidi problem da se to obavi jednom mjesečno 

7. Iznosi da će se posebno osvrnuti na održavanje zelenila koje je djelomično ili nikako, iznosi da se ne 

podrezuje kako treba, ne dodaje gnoj, iznosi da djelatnici ponekad nemaju ni osnovni alata za rad, a 

da je za ovu stavku u prošloj godini utrošeno cca 400.000,00 kn, te iznosi da kada se to podjeli na 

mjesta da bi se trebalo zapitati koliko je to po mjestima 

8. Iznosi primjer ispilanog bora u Velom docu gdje je ostavljeno nedovršeno, gdje je dio bačen na 

plažu, razbijena klupa koja je poslije i zapaljena 

9. Pita zašto se ono što je, inače, u domeni Basilije mora rješavati zivkajući Načelnika ili zamjenika 
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10. Kako djeluje i radi Nadzorni odbor Basilije koliko se puta sastao u 2019. Što je poduzeo u slučaju 

tužbe? Iznosi da je u 2018. Godine izdvojeno 48.285,00 kn za Nadzorni odbor. 

11. Da li ste vi trgovačko društvo Basilija sa svojih 28 zaposlenih sposobni kvalitetno, učinkovito i 

transparentno izvršavati sve preuzete obveze, ako jeste zašto to na terenu i u mjestima nije vidljivo. 

Iznosi da je njeno mišljenje da je sve što se radi traljavo, neorganizirano, površno, nedorađeno i 

nedovršeno i vremenski neograničeno bez ikakve koordinacije sa mjestima i drugim čimbenicima. 

Jedino pozitivno je, iznosi, odvoz smeća u tijeku godine kao i održavanje čistoće i zelenih površina 

od strane gosp. Seada Habibovića u Stomorskoj 

 

Zvjezdana Jelinčić predaje pitanja direktorici te je moli da joj odgovori na postavljena pitanja. 

 

Predsjedatelj pita da li ima još netko za postaviti neko pitanje? 

 

Vojka Tomić pita tko je u Nadzornom odboru Komunalnog? 

 

Direktorica odgovara da su to Drago Jakovčević, Tonkica Spicijalić i Ivica Jakovčević te iznosi da sa 

Nadzornim odborom jako kvalitetno surađuju. 

 

Vojka Tomić pita da li Nadzorni odbor radi volonterski? 

 

Predsjedatelj iznosi da nisu volonteri, a prethodno je izneseno i godišnji iznos troškova Nadzornog odbora 

 

Tihana Glavurtić iznosi da nije znala u kojem će smjeru krenuti rasprava o Komunalnom pa je kao uvod 

pripremila jedan izvještaj te ga čita. 

 

 

Izvještaj Tihane Glavurtić, direktorice Komunalnog Basilija d.o.o.: 

 

Najzahtjevnija i najopsežnija  djelatnost Komunalnog Basilija svakako je odvajanje otpada, posebno od kada smo 

započeli s prilagodbom europskim direktivama održivog gospodarenja otpadom: primjenom Uredbe o gospodarenju 

komunalnim otpadom (NN 50/2017 i 84/2019) i  Odluke o načinu pružanja javne usluge prikupljanja miješanog 

komunalnog otpada i biorazgradivog komunalnog otpada na području Općine Šolta (Službeni glasnik Općine Šolta broj 

1/2018). 

Provedba zadanih zakonskih regulativa u najvećem dijelu ovisila je  o financijskim mogućnostima Komunalnog 

poduzeća i potpori lokalne samouprave i Fonda za zaštitu okoliša. 

U 2019. godini izostale su planirane potpore Fonda za zaštitu okoliša – natječaj za kupnju vozila nije još uvijek 

objavljen ( u najavi je za prvi kvartal 2020. godine), a natječaj za spremnike do kraja 2019. nije prošao javnu nabavu, 

no ipak smo, evo baš jučer, dobili po natječaju prijavljenu količinu velikih spremnika za reciklabilni otpad, što je velik 

iskorak u dosadašnjem radu Fonda s  kojim svi mi komunalci imamo dosta  velike probleme. To je i jedan od razloga 

mog izvješća vama na prošlom vijeću, gdje sam po redu iznosila sve neodržive stavke Izmjene i dopune Uredbe o 

gospodarenju otpadom, a  isto takve dopise sam i osobno i kao supotpisnik s ostalim suradničkim komunalnim 

poduzećima uputila Ministarstvu, a kao što vidimo, trud se izgleda isplatio i netko je konačno gore u Zagrebu razmislio 

o provedivosti odluke koju su donijeli. 

Komunalno Basilija je u 2019. godini započelao s provedbom sustava održivog gospodarenja otpadom. Nekoliko 

mjeseci proveli smo usklađujući podatke i stvarajući kvalitetnu bazu podataka prema kojoj smo dobili realnu sliku 

korisnika. Uz odrađen administrativni dio programa održivog gospodarenja otpadom, tijekom 2019. godine uveli smo i 

čitav digitalni sustav evidencije, što je iziskivalo simultani uredsko/terenski rad, koji je besprijekorno odrađen i 

organiziran u koordinaciji s našim djelatnicima ureda i djelatnicima na terenu. 

Do kraja 2019. godine podijeljeni su spremnici i uspostavljen sustav odvojenog prikupljanja otpada „od vrata do 

vrata" na području čitavog otoka Šolte. 

Unatoč neadekvatnim uvjetima na deponiju komunalnog otpada Borovik, nedovršenom reciklažnom dvorištu, 

nedostatnoj opremi i sličnim ograničavajućim faktorima koji nas kao poduzeće koja se bavi prikupljanjem otpada na 

otoku Šolti prilično ograničava u kvalitetnoj provedbi ovog sustava, Komunalno Basilija uspjelo je na tržište plasirati 
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određene količine reciklabilnog otpada  - papira i željeza – pri čemu smo ostvarili određeni dobitak, a također i 

započeli s postizanjem cilja: što većim postotkom odvojenog reciklabilnog otpada na otoku Šolti. 

Ne krijemo kako su nas na ovaj potez prisilile državne Uredbe i činjenica da će Općina Šolta plaćati visoke kazne u 

slučaju nepoštivanja zakona i pravilnika, ali svakako smatram da je bilo krajnje vrijeme da Općina Šolta i Komunalno 

poduzeće nametnu pravila održivog gospodarenja otpadom, smanjenjem, kompostiranjem, ponovnom uporabom, što je 

već odavno jedan normalan način življenja i ponašanja s otpadom, na koncu i znak kulture jedne sredine. 

Ovaj projekt tek je na početku, no u godini dana uspjeli smo napraviti veliki posao vlastitim snagama i kroz zajednički 

stav svih zaposlenika poduzeća započeli s implementacijom i promocijom ovog projekta. No, kako bi ovaj projekt 

uspješno zaživio, bit će neophodno potrebna pomoć Općine Šolta koja će morati prepoznati važnost ulaganja u sustav 

održivog gospodarenja otpadom, kao i njenu ulogu u provedbu odluka u nadležnosti komunalnog redarstva. 

Obzirom kako je Ministarstvo prošlog tjedna stavilo van snage sve u vezi Izmjena i dopuna Uredbe o gospodarenju 

komunalnim otpadom, nadamo se kako politika neće utjecati na održivost sustava gospodarenja otpadom, kako na 

nivou države, tako i na otoku Šolti, jer subjektivnim odlukama o visini cijene odvoza otpada i zanemarivanjem stvarnih 

troškova i potreba, Komunalno poduzeće bi moglo ostati zakinuto za daljnja ulaganja u ovaj sustav što bi izravno 

utjecalo na kvalitetu usluge gospodarenja otpadom na otoku Šolti, a također i dovelo do obveze plaćanja visokih kazni 

lokalnoj samoupravi zbog neizvršavanja obveza naloženih Zakonom. Stoga vjerujemo kako će ovog puta Ministarstvo 

zaštite okoliša poslušati glas onih koji se time na terenu i bave. 
Nadalje, očekujemo kako ćemo se u prvoj polovici 2020. godine intenzivno baviti pripremom edukativnih materijala i 

organizacijom edukacija na našem otoku što će uvelike pridonijeti što kvalitetnijoj suradnji naših stanovnika i 

Komunalnog poduzeća u provedbi ovog opsežnog programa gospodarenja otpadom. 
Uz  brojne letke koje smo već uz spremnike podijelili našem stanovništvu, u završnoj je fazi realizacija projekta Eko 

zeko i otočić – projekt edukativno-izobraznih aktivnosti na području gospodarenja otpadom, a također evo premijerno 

mogu najaviti veliku javnu tribinu na temu gospodarenja otpadom na otoku Šolti, koja će se održati 28. ožujka 2020. 

Ovim projektom otok Šolta i Komunalno Basilija kreću u jednom posve novom smjeru u kojem je prioritet zaštita 

okoliša i očuvanje prirodnih resursa koji su za budući razvoj otoka od neizmjernog značaja. 

U 2019. godini Komunalno Basilija nastavilo je s održavanjem javno prometnih površina prema dosadašnjem ugovoru 

s Općinom Šolta. 

Međutim, proširenjem naseljenih područja, nastalih kako legalizacijom, a kako brojnom novogradnjom, povećanjem 

broja javno-prometnih površina (kroz razne nove investicije kao što je gradnja dječjeg vrtića s parkom, uređenje luke 

Rogač i slično, te podizanjem komunalne usluge, razvidno je kako Komunalnom Baslija uvijek nedostaje ljudi za pokriti 

standardne i brojne izvanredne aktivnosti za koje su naši djelatnici uvijek na raspolaganju. 

U 2019. godini uspjeli smo, u suradnji s Općinom Šolta i Zavodom za zapošljavanje, u predsezoni dobiti samo 

2  djelatnika na komunalnim poslovima, koji su bili financirani od strane HZZ-a, iz čega je razvidno kako se na otoku 

može naći sve manje ljudi spremnih na bavljenje komunalnim poslovima. 

U 2019. godini prema ugovoru s Općinom Šolta nastavili smo s održavanjem sedam mjesnih groblja na području otoka 

Šolte. Veliko nevrijeme učinilo je veliku štetu na šoltanskim grobljima, posebno u Grohotama i Gornjem Selu, no uspjeli 

smo ipak to sve sanirati. 

U Grohotama smo započeli s uređenjem okoliša groblja s kojim planiramo nastaviti u 2020., uz dodatna hortikulturna 

uređenja koja dogovaramo u suradnji s Općinom Šolta. U Gornjem Selu u planu je još gradnja dotrajalih i uništenih 

potpornih zidova unutar groblja, u  Srednjem Selu planiramo izgradnju ovih gorbnica. 

Također moram napomenuti kako svi naši djelatnici, koji su u mogućnosti ili koji su zaposleni na poslovima 

komunalnog radnika, bespogovorno sudjeluju na sprovodima, u kupljenju preminulih po pozivu policije i mrtvozornika, 

i to u 24-satnoj raspoloživosti. 

Usluga koja nam je aktualna čitave godine, a u turističkoj sezoni jedna od životno važnih. Komunalno Basilija u 2019. 

godini imala je na raspolaganju jednog profesionalnog vozača s iskustvom koji je bio zadužen za obavljanje ove 

usluge.. 

Međutim, povećanjem broja turista i pojačanim inspekcijskim nadzorima, sve je više novih naručitelja ove usluge, a 

vjerujemo kako će ih, sanitarnim kontrolama biti i više, unatoč stomorčanskoj kanalizaciji jer kućanstva uz more tako 

da ćemo u sljedećem periodu morati obavezno razmisliti o kupnji novog  vozila opremljenog isključivo za fekalije 
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U 2019. godini imali smo veoma uspješnu realizaciju uređenja novih dionica javne rasvjete  i kvalitetno održavanje 

postojećih rasvjetnih tijela, do druge polovice godine kada nam se razbolio električar. Zbog zdravstvenih problema 

našeg električara, koji je unatoč tome dao svoj maksimum, pronašli smo još jednog električara koji sutra počinje s 

radom. 

U 2019. godini uredili smo nekoliko novih dionica, od balotaških igrališta, do sanacije kompletnog novog dijela naselja 

Nečujam, čime je konačno kompletno sanirano naselje. 

Uredili smo nekoliko prioritetnih dionica te uveli potpuno novu mrežu i nove instalacije koji su u ovoj godini realizirani 

kao prva faza uređenja zahtjevnih, većih dionica. 

Uz planiranih nekoliko novih dionica u ovoj godini, nadamo se i potpori Županije vezano uz podizanje kvalitete rasvjete 

na životno nam važnom helidromu. 

Komunalno Basilija u 2019. godini nabavila je jedno vozilo tipa Kipper – kamion, za prijevoz materijala i raznih vrsta 

otpada, koji nam je sada neophodan prije svega za odvoz vrećica s reciklabilnim otpadom. Uz to smo nabavili i 

sjeckalicu za drvenu masu, promjera 23 cm, nastavak za naš traktor, obzirom kako imamo zabranu paljenja zelene 

mase na otoku Šolti. Sve to nabavili smo uz povoljan trogodišnji kredit Zagrebačke banke. 

Također smo uspješno odradili nagodbu između Ministarstva imovine i DORH-a, obzirom na izgubljenu parnicu protiv 

RH, a uz prijetnju stečaja koji su nam propisali u roku od 30 dana od dobitka informacije. Međutim, uz uporne 

razgovore i pregovore, postigli smo odgodu, pozitivno očitovanje Ministarstva i DORH-a te očekujemo kako će biti 

prihvaćen naš prijedlog o odgodi plaćanja te višegodišnjoj isplati duga. 

Naglasiti treba da Komunalno Basilija ima izvrsnu suradnju sa svim čimbenicima društvenog života na otoku, od 

Općine Šolta, Dobrovoljnog vatrogasnog društva „Šolta", HEP-a i VIK-a te svih kooperanata koji rade na području 

Općine Šolta. 

Prema iskustvima drugih lokalnih samouprava, na ovolikim površinama ovo je premali broj djelatnika uz ovakav 

pozamašan broj djelatnosti kojima se bavi Komunalno Basilija pa bi u nekom budućem vremenu trebalo razmisliti o 

tome da Komunalno poduzeće nabavi kvalitetne strojeve kojima će moći obavljati usluge koje i Komunalno i Općina 

Šolta plaćaju kooperantima. 

Veoma smo zadovoljni radom i koordinacijom unutar poduzeća, posebice međuljudskim odnosima i međusobnom 

uvažavanju kolegica i kolega što uvelike doprinosi uvijek pozitivnom radnom elanu. 

 

Direktorica Tihana Glavurtić odgovara na pitanja Zvjezdane Jelinčić. 

 

1. Iznosi da Komunalno donosi Plan i program rada za svaku godinu pa tako i za ovu. Iznosi da Plan i 

program rada, po Zakonu, mora usvojiti Skupština i Nadzorni odbor što su i učinili. 

2. Što se tiče drugog pitanja , Direktorica iznosi da ne zna na koji se posao konkretno odnosi budući 

imaju i dostava zahtjeva građana koji su nerealni, iznosi da Basilija ne donosi sam odluku što će i 

gdje raditi već sve u dogovoru sa Općinom Šolta. 

Zvjezdana Jelinčić iznosi da se pitanje odnosi na radove u mjestima koji su za opće dobro, a ne 

privatni. 

Nadalje pita da kada je već Plan usvojen i donesen zašto se ne nalazi na web stranici Basilije? 

 

Mladen Cecić iznosi da što se tiče zidića oko palmi da se u dogovoru sa Mjesnim odborom odgodila izrada 

do iza sezone, tako da su nedavno počeli raditi ali je opet došlo do nekih promjena te su se dogovorili kada 

se sve definira da će ponovno početi raditi. 

Navodi da što se tiče ceste Put Pelegrina da se onda nije dirala jer se dogovorilo da će se ista asfaltirati, a što 

može potvrditi i Načelnik. 

Što se tiče bora u Velom docu, odgovara Zvjezdani Jelinčić da se kontaktiralo sa njom te pitalo što s drvima i 

da im je rečeno da se drva ostave. Dalje se nije vadilo deblo od bora jer se dogovorilo da će ga bager izvaditi, 

ali, navodi, ako neće da će ga oni odmah ispilati. 

Navodi da zelenilo održava gosp. Sead Habibović i to jako dobro, a da se biljke gnoje redovito. 

 

Tihana Glavurtić iznosi da se mnogo puta dogodi da se ide raditi pa se dogodi da Mjesni odbor hoće jedno, 

pa neka druga struja unutar tog Mjesnog odbora hoće drugo i onda tako dođe do problema. 
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Zvjezdana Jelinčić iznosi da što se tiče zidića da su oni mogli biti sagrađeni još prije godine dana, također 

navodi da jedna sadnica lovora još nije posađena kao ni palma koja je kupljena i koja je koštala 6.000,00 kn. 

 

Mladen Cecić iznosi da je palmu, nažalost, napala bolest i ista je uvenula. 

 

Zvjezdana Jelinčić iznosi opetovano da bez obzira gdje se što radi da kada se započne treba završiti posao. 

 

Mladen Cecić iznosi da dosta toga izrečenog stoji, ali da se Basilija mora i razumjeti, jer npr. cijelu zimu 

dva čovjeka su samo radila na podjeli kanti, ljudi su bili na godišnjim odmorima, na bolovanjima. Navodi da 

ljudi rade koliko mogu, ističe da su npr. sinoć iskrcavali bez riječi kontejnere do dugo u noć, a jutros su svi 

došli na posao. 

 

Tihana Glavurtić iznosi da sve poslove poduzimaju u dogovoru sa Mjesnim odborima te da imaju dobru 

suradnju, a posebno dobru sa Mjesnim odborom Stomorska. 

 

Tihana Glavurtić iznosi da se Nadzorni odbor sastaje 3-4 puta godišnje, da usvaja polugodišnje i godišnje 

izvještaje, te izvještaje o radu. Da je član Nadzornog odbora gosp. Drago Jakovčević uvijek na usluzi za sva 

ekonomska pitanja.  

 

Branka Weber iznosi da mora pohvaliti Komunalno Basilija što se tiče odvoza smeča koji funkcionira 

besprijekorno. Međutim, navodi, da mora ponovno, po tko zna koji put, reći da je groblje u Gornjem Selu 

devastirano i uništeno. Iznosi da je očekivala da će barem za Svi Svete biti nasuto par kamiona šljunka, ali 

nije, iznosi da je stepenište uništeno da su od nevremena ostala dva čempresa koja vise i koja bi mogli pasti 

svaki čas. 

 

Mladen Cecić iznosi da su vidjeli te čemprese da su bile i Hrvatske šume, ali da ih je nemoguće ukloniti, 

obzirom da im se nikako ne može pristupiti. 

 

Branka Weber također navodi da na groblju ima razbacano „milijun“ izgorjelih „ferala“ i sličnog smeća. 

 

Mladen Cecić iznosi da kada god imaju slobodnog čovjeka ili dva da ih pošalje na groblje u Gornjem Selu i 

da se radi stalno u okviru mogućnosti. 

 

Tihana Glavurtić, direktorica Komunalnog Basilija iznosi da će se na groblju u Gornjem Selu posuti 

šljunak da će se napraviti zidići, posaditi mlade čempres. Navodi da se predlagalo da se čemprese posadi 

samo oko groblja kako ubuduće ne bi bilo problema, ali se s tim Mjesni odbor nije složio već je tražio da se 

ponovno sade unutar groblja tako da će se u budućnosti opet imati problema s onima koji se slome ili usahnu 

jer je unutar groblja nemoguće doći sa strojevima. 

 

Mladen Cecić iznosi, da misli, da bi trebalo pozvati nekog stručnijeg da ustanovi koje čemprese treba 

ukloniti, koje samo prorijediti. 

 

Tihomir Glavurtić iznosi da je, po njemu, vodstvo Komunalnog Basilija loše, da se u Maslinici groblje nije 

taknulo godinama, da u mjestu nema ni jednog cvijeta, da se nikada nisu konzultirali ni sa kim od članova 

Mjesnog odbora. Navodi da je opetovano tražio da se iz Programa održavanja izbriše da će se metenje mjesta 

obavljati tri puta mjesečno jer se mete jednom u tri mjeseca. Navodi da ima još mnogo toga i da je uglavnom 

zaključak da postoji ne briga Općine o mjestu. 

 

Tihana Glavurtić pita Tihomira Glavurtića da joj reče koji su to konkretni problemi? 

 

Tihomir Glavurtić odgovara da zašto ona ne dođe u mjesto pa da ga zajedno obiđu i na licu mjesta 

detektiraju probleme? 

 

Vicko Buktenica pita tko je to vodstvo Komunalnog, na što Tihomir Glavurtić odgovara da se zna tko je 

vodstvo. 
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Mladen Cecić odgovara da neke stvari,  o kojima govori Tihomir Glavurtić, može prihvatiti, ali neke ne. 

Ističe da ne zna koliko u Programu stoji puta da će se čistiti mjesto, ali da on djelatnika svaki tjedan jedan 

dan ostavi u Maslinici, te poziva Tihomira Glavurtića da ukoliko ima nekih problema da mu se javi. 

 

Predsjedatelj predlaže da se djelatnik koji je zadužen za čišćenje mjesta kada dođe javi Tihomiru 

Glavurtiću. 

 

Vicko Buktenica iznosi da njemu ovo sliči kao da su vijećnici nekakvi šefovi, a Komunalno Basilija je došlo 

na „odstrel“. Iznosi da je Šolta veliki prostor, a da napr. jedna Milna koja broj 1600 građana i ima jedno 

groblje, jednu crkvu i jedne komunalce dok Šolta ima osam mjesta osam groblja. Iznosi da ne možemo 

ovako ponižavati ljude jer da oni rade. 

 

Zvjezdana Jelinčić iznosi da ona nije ova pitanja postavila da nekoga omalovažava ili vrijeđa već da je 

željela upozoriti da se radovi koji su započeti moraju i završiti. 

 

Vojka Tomić iznosi da cijeni i poštuje rad našeg Komunalnog poduzeća iako smatra da treba stalno raditi na 

poboljšanju i da bi trebalo biti zaposlenih i više. Ističe da misli da je trenutni prioritet kako riješiti sezonu, 

kako riješiti smeće sa usidrenih brodica sa plaža, te ističe da bi trebalo napraviti barem nekakvi „kostur“ 

načina rješavanja tih problema. 

 

Tihana Glavurtić iznosi da  je Komunalno Basilija kod donošenja prve odluke uzelo u obzir stalno i 

povremeno stanovništvo, da donošenje Uredbe neće puno toga promijeniti osim kategorizaciju u cjeniku. 

Ističe da što se tiče digitalizacije sustava na otoku da sve ide onako kako je i zamišljeno od početka. Navodi 

da je početak bio malo teži jer da se nije znalo npr. koliko će trebati vremena za pokupiti cijeli Nečujam i 

slično. 

 

Ivo Pavlović iznosi da se podijelilo 1900 kanti, da se sa svakim korisnikom imao kontakt da se svakome, u 

skladu sa mogućnostima, izašlo u susret. 

 

Tihana Glavurtić iznosi da se nikome nije ostavila kanta bez da se s njim razgovaralo te navodi da će, po 

njoj, najmanje biti problema sa strancima koji su u svojim matičnim zemljama naučili već odvajati otpad. 

Navodi da ondje gdje nije bilo moguće dati svakome svoju kantu da su stavljeni kontejneri koji imaju 

gravitacijske bravice i kojega mogu otključati samo oni.  Što se tiče brodica misli da neće biti problema 

budući u marinama ima kontejnera, ali da će veliki problem biti divlja sidrišta i da je načelnik upoznat s tim 

problemom. Iznosi da se o navedenom problemu pisalo Županiji, Ministarstvu, Lučkoj upravi i Fondu zaštite 

okoliša. Iznosi da se Fond obratio Komunalnom i da je zainteresiran za rješavanje ovog problema, te navodi 

da osobno misli da bi i ubrzano odobravanje koncesija riješilo probleme otpada sa brodica i u uvala, te ističe 

da se nada da će problem biti riješen za cca dva mjeseca. 

 

Marino Jakovčević Martinov ističe da pohvaljuje trud Komunalnog kod dijeljenja kanti, te navodi da, 

misli, da je problem u nama samima jer bi svi trebali odvajati otpad i koristiti svoje kante, a ne tuđe. 

Upozorava na problem koji je uočio, a to je da iznajmljivači preko zime iznajme objekte građevinskim 

radnicima, a nemaju svoje kante, i onda ti ljudi smeće bacaju u tuđe kante po mjestu. 

Navodi da je Ustavni sud sada ukinuo Uredbu te da se vraćamo na cijene iz 2018. Iznosi da su 2019. bile 

druge cijene veće, posebno za iznajmljivače te navodi da je netko te račune i platio. Stoga smatra da bi za taj 

pretplaćeni novac trebalo umanjiti buduće račune ili barem poslati obavijest korisnicima koliko su u 

pretplati. 

 

Marino Jakovčević Martinov nadalje iznosi da je kod slanja računa prošle godine napravljena pogreška jer 

da se je stavio jedan papir sa objašnjenjem navodi da bi bilo manje problema i nesporazuma. 

 

Tihana Glavurtić iznosi da je popratni dopis otišao uz izjave. 

 

Načelnik iznosi da se ovdje reklo da Komunalno Basilija ima 21 djelatnost, ali da bi trebalo čuti koje su to 

djelatnosti i koliko je zaposlenih. Navodi da Komunlano obavlja prijevoz sanitetskim vozilom, da obavlja 

privezivanje brodova, da su četiri djelatnice u kancelarijama, da treba vidjeti koliko ih radi na odvozu otpada 

te da je npr. jedan jedini električar na cca 1000 rasvjetnih mjesta. 
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Navodi da svi imaju primjedbu na uređenje groblja, a da je ukupni prihod od groblja jedva cca 80 000 kn što 

nije dostatno niti za jedno groblje. Ističe da osobno ima primjedbe da kvalitetno ne održavaju putove te da 

misli da bi se to trebalo dati nekom drugom kako bi onda uređenje mjesta doveli na zavidnu razinu. 

Također ističe da prikupljanje smeća po brodovima nije utemeljeno u Zakonu te da je o tome imao u utorak 

sastanak u Ministarstvu i da su svi upoznati sa tim problemima. 

 
Predsjedatelj konstatira da je u 10:40 sati sjednicu napustio Boris Gabela, tako da istoj sada nazočuje 10 vijećnika.  

 
U 10:45 sati načelnik napustio sjednicu. 

 

Goran Tvrdić iznosi da Komunalno Basilija nema 21 već 42 djelatnosti. Navodi da ako su ljudi 

nezadovoljni radom Basilije da onda treba na tome poraditi, da treba, ako je potrebno, zaposliti još više ljudi, 

osuvremeniti tehniku i slično jer da je cilj uvažiti primjedbe ljudi sa terena. Nadalje iznosi da ako imamo 

Ugovor sa Lučkom upravom za obavljanje poslova privezivanja brodova i održavanja reda u luci da onda 

možemo imati i Ugovor za morski dio. 

Navodi da je Lučka uprava u Splitu dala Cianu da održava čistoću luke, da u creskoj luci čistoću održava 

njihovo Komunalno poduzeće, te smatra da ako Komunalno Basilija ima upisanu turističku djelatnost 

pružanja usluga u nautičkom turizmu te opskrbu brodova i djelatnost marina da može obavljati i održavanje 

čistoće. 

 

Tihana Glavurtić iznosi da problem nije u lukama nego u divljim valama. 

 

Goran Tvrdić pita zar nisu divlje vale isto pod upravom Lučke uprave na što predsjedatelj odgovara da 

nisu jer da čak ni cijela luka Rogač nije pod njenom upravom, te navodi da je pomorsko dobro u općoj upravi 

u isključivoj nadležnosti Općina. 

 

Goran Tvrdić iznosi da se prije brodovima kupilo otpad od nautičara, a da ne vidi u čemu je sada problem, a 

Predsjedatelj iznosi da problema nema i da nitko ni sada ne brani da se tako sakuplja otpad. 

 

Željko Zlendić navodi da Komunalno i sada može vršiti odvoz otpada sa brodova, ali da bi trebalo dobro 

izračunati sve troškove. 

 

Tihana Glavurtić iznosi da pokrenula inicijativu za rješenje ovih problema te da je iz toga i proizašao 

spomenuti sastanak u Ministarstvu, iznosi da je rekla da će svaki tjedan slati dopise da ne ispadne kako mi 

nismo reagirali kada nastane problem. 

 

Goran Tvrdić iznosi da je nautička sezona jako blizu i samo trebamo zamisliti koliko je to brodova i koliko 

će biti otpada i koliko je to ozbiljan problem. Navodi da zamjenik načelnika kaže da može sakupljati taj 

otpad, da  predsjednik isto to kaže, a da mi stojimo na mjestu i ne poduzimamo ništa.  

 

Predsjedatelj iznosi da je osobno shvatio da Komunalno radi intenzivno na rješavanju tog problema. 

 

Tihana Glavurtić iznosi da svaki brod otpad može predati u svakoj luci jer su u njima postavljeni 

kontejneri. 

 

Predsjedatelj iznosi da bi trebalo organizirati skupljanje na način da se čamcem dođe do svakog broda, 

pokaže iskaznicu i preuzme smeće ili da im se proda vrećica za smeće. 

 

Gorana Tvrdića, zanima, a glede izjave Tihane Glavurtić da mogu otpad odložiti u spremnike koji su to 

spremnici, na što mu predsjedatelj odgovara da svaka luka otvorena za javni promet ima spremnike za 

smeće. 

 

Predsjedatelj predlaže da, a obzirom da misli da je iscrpljena ova tema, okrene drugim temama koje su se 

otvorile, pa tako predlaže da se djelatnik koji čisti mjesto javi predsjedniku Mjesnog odbora kada dođe kako 

bi zajedno odredili prioritete, te pita Tihomira Glavurtića da li se slaže s tim? 

Također predlaže da Komunalno Basilija sa Mjesnim odborima uskladi svoj Program rada. 
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Tihomir Glavurtić se slaže sa prijedlogom Predsjedatelja te navodi da su i ljudi čudni pa misle da 

Komunalno treba čistiti sve i svašta, a ustvari bi svi trebali počistiti ispred svoje kuće. 

 

Zvjezdana Jeliničić opet iznosi da njena pitanja na početku rasprave nisu bila upućena iz zle namjere već 

kao poticaj za razmišljanje. Navodi npr. da u Stomorskoj murve i oleandri nisu dobro posjećeni, a da su to 

sve sitnice koje čine uređenje jednog mjesta i da na tome treba inzistirati. 

 

Mladen Cecić predlaže da se napravi jedan sastanak Komunalnog Basilija i Mjesnih odbora kako bi se 

utvrdili prioriteri u svakom pojedinom mjestu. 

 

U 11:10 se vratio Općinski načelnik. 

 

Vojka Tomić iznosi da svaki građanin ovog otoka treba voditi računa da održava svoju okućnicu te predlaže 

da za one koji to ne čine Komunalni redar izreče novčanu kaznu. 

Navodi da je često bila prisutna kada bi Komunalno željelo nešto podrezati ili slično, ali onda ljudi ne bi dali 

da se to dira. 

 

Načelnik iznosi da to svi znaju, a da ni ona bura ne bi učinila onoliku štetu da je svatko održavao svoje 

počevši od Hrvatskih šuma pa do građana 

 

Vojka Tomić ponovno govori da treba barem dogovoriti osnove rješavanja iznesenih problema budući se 

sezona opasno približava, na što Tihana Glavurtić iznosi da ona može za jedno mjesece-dva podnijeti 

vijeću izvještaj o tome kako se odvijaju stvari i što se sve uradilo po tom pitanju.  

 

Goran Tvrdić pita, vezano za odlagalište Borovik s koliko se otkupljivača stakla, plastike, metala sklopio 

Ugovor te gdje ide miješani komunalni otpad. 

 

Tihana Glavurtić iznosi da je to rak rana kako na našem otoku tako i na drugima, a i u  

ostatku Hrvatske. Navodi da nemamo nikakvo adekvatno zbrinjavanje otpada budući nije proradio regionalni 

centar, a Karepovac zaprima miješani komunalni otpad po neodrživima cijenama od 400 kn po toni. Navodi 

da Fond ne sufinanciran prijevoz tog otpada tako da sami moramo iznaći način odlaganja. Što se tiče 

odvojeno otpada navodi da se sklopio Ugovor sa tvrtkom za papir i karton, da se prodaje željezo, te da se 

pronašla tvrtka koja bi otkupljivala i plastiku, ali moramo iznaći način financiranja istog. 

Navodi da je trenutno na odlagalištu 21 bala plastike, 15 bala papira, 7m3 stakla i 14-15 m3 gume., te navodi 

da staklo ne otkupljuje nitko u krugu od 400 km. 

 

Goran Tvrdić iznosi da gdje je miješani otpad na što mu Ivo Pavlović odgovara da je na deponiju ali ga ima 

svega 1/3 od prijašnjih količina. 

 

Goran Tvrdić pita koliko ljudi koristi mogućnost da osobno donese otpad na deponij, na što Mladen Cecić 

odgovara da ih sve više i više dolazi i sve više i više ih se informira. 

 

Tihana Glavurtić navodi da bi na deponiju bio potreban još jedan veliki stroj i barem dva zaposlenika. 

 

Goran Tvrdić pita koliko je ljudi uzelo kompostere? 

 

Tihana Glavurtić odgovara da se javilo cca 50% korisnika. 

 

Goran Tvrdić pita da li će se i bio otpad bacati na deponij, na što mu direktorica Komunalnog odgovara da 

hoće budući nemamo drugi izbor, te iznosi da se s Općinom Šolta radi na rješavanju jedne parcele te bi se 

prijavili na natječaj ishodili sredstva i na toj čestici napravili svoju kompostanu. 

 

Načelnik iznosi da je mišljenja da uvijek treba razgovarati i rješavati probleme unutar tvrtke, samo da treba 

biti konstruktivan. Što se tiče Komunalnog Basilija iznosi da nije nezadovoljan ako se uzme u obzir broj 

djelatnosti Komunalnog i broj djelatnika. Navodi da mnoge Općine i gradovi imaju samostalne Javne 

ustanove za odvoz smeća, za održavanje JPP, za javnu rasvjetu, a Općina Šolta ima samo jedno i to kada se 

uzme spomenutih 21 djelatnost ima jednog djelatnika po djelatnosti. Nadalje upoznaje nazočne da će se vrlo 

brzo stvoriti problem gdje izmjestiti Komunalno poduzeće. Ističe da je prije par dana kod njega bio vlasnik 
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prostora zgrade bivše „Jugoplastike“ gdje je smješteno Komunalno i rekao mu da mu se najam prostora ne 

plaća a da mu se uredno šalje komunalna naknada koju on plaća iako ne koristi prostor. Navodi da će se brzo 

dogoditi da će Komunalno morati izaći iz prostora i da je to trenutno problem broj 1 kojega treba riješiti. 

Nadalje upoznaje nazočne da imao kontakt sa tvrtkom Jolly koja otkupljuje plastiku ovisno o kvaliteti o 

kojoj se radi, navodi da želi vidjeti koja je to plastika i koje kvalitete te će prema tome odrediti i cijenu. 

Iznosi da je najskuplja plastika koja se u Jollya prodaje 2.000,00 kn, a najjeftinija 400,00 kn. Obzirom na 

izneseno konstatira da imamo gdje s plastikom, ali da nije spomenuta odjeća i obuća koja se odlaže u smeđe 

kontejnere a koja se mora evidentirati jer se količina udvostručila.  Što se tiče investicije na deponiju, navodi 

da, još nije potpisan Ugovor, ali da je potpisana odluka da je natječaj proveden u iznosu od 2.900.000,00 kn 

za izgradnju gabionskog zida dužine 70 m i visine 5,5 m. Navodi da ovaj Ugovor neće riješiti naše probleme. 

Navodi da se između zatvorene kazete i gabionskog zida stvara jedan prostor gdje bi trebali prebaciti dio 

otpada ne bi li stvorili novi prostor, te navodi kada se to napravi da imamo nadstrešnicu jer nam je 

uvjetovano da ne bude zgrada nego nadstrešnica. Ističe da je to nadstrešnica koja ima zatvorene tri strane, a 

jednu otvorenu te iznosi da unutra mora biti traka na kojoj bi trebalo u sezoni da rade minimalno 4 čovjeka 

da bi se to sortiranje obavljalo na najbolji način. Iznosi da se iz projekta još nije dobila sortirnica, 

kompostana i nismo dobili vagu koja je bitna radi određivanja količina koje se moraju evidentirati. Navodi 

da moramo investirati u jedan novi ili dobri polovni stroj kojim bi mogli održavati deponij. Iznosi da ukupan 

projekt sanacije Borovik iznosi cca 20-22 milijun kuna, a mi smo sada sa zadnjim natječajem negdje na 1/3 

ukupnih sredstava, tako da idemo korak po korak. Misli da bi sami trebali vidjeti što možemo zajedno sa 

Komunalnim napraviti. Što se tiče prethodno iznesenih problema sa nautičkim turizmom smatra da moramo 

do 1.4. iznaći rješenje na način da se nabavi brodica ili iznajmi ili sklopi s nekim ugovor te da se na kopnu 

postave nekakve kante u koje bi mogli bacati jer sigurno je lakše isprazniti kantu nego kupiti smeće okolo. 

Nadalje iznosi da se o ovom pitanju treba još razgovarati, da treba vidjeti koliko novaca imamo na 

raspolaganju. Nadalje iznosi da se slaže da i zimi treba par puta očistiti plaže jer more svašta donese. Još 

upoznaje nazočne da smatra kada završimo tržnicu da je trebamo dati Komunalnom Basilija d.o.o. na 

upravljanje.  

 

Tihomir Glavurtić iznosi da je gro smeća u lukama te da treba donijeti dva-tri velika kontejnera i 

naplaćivati odlaganje. 

 

Načelnik iznosi da je manji problem Maslinice, a puno veći problem Nečujama gdje ljeti uvečer dođe i do 

200 brodova li u Šešuli 100. 

 

Goran Tvrdić iznosi da je Načelnik dao informaciju da Komunalno Basilija može ostati „beskućnik“ te pita 

što napraviti po tom pitanju? 

 

Predsjedatelj konstatira da su u 11:45 sjednicu napustili svi predstavnici Komunalnog Basilija i Marino 

Jakovčević Martinov. 

 

 

AD 6.) Razno 

 

U 11:45 sati sjednici pristupa Tonkica Radeljić. 

 

Predsjedatelj otvara raspravu po točci 6. te daje riječ Tonkici Radeljić koja iznosi da ima dva zahtjeva  za 

oslobađanje od komunalnog doprinosa po staroj odluci. 

Iznosi da se radi o zahtjevu Mirsada Kahvedžića iz Gornjeg Sela i da je ovo već bilo na vijeću te da je žalba 

poslala na II. stupanj te je vraćeno na ponovno odlučivanje, naime II. stupanj je vratio da nije obrazloženo 

zašto je odbijeno. 

 

Predsjedatelj iznosi da je ovo vijeće već odlučilo i da se samo II. stupnju dostavi objašnjenje zašto je 

odbilo, a to je zbog formalno pravnih razloga, naime imenovani je iz Bosne i Hercegovine i tamo mu živi 

supruga i djeca i tamo ima imovinu, te ga se ne može osloboditi temeljem njegove izjave da ovdje živi sam. 

 

Tonkica Radeljić dalje upoznaje nazočne sa zahtjevom Đurđice Dumanić iz Maslinice koja je isto dala 

izjavu da nema nekretnina i da sama živi. Iznosi da je imenovanoj poslan dopis da pošalje potvrdu o 

prebivalištu i za bračnog druga, ali isti nikada nije dostavila. 
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Nakon rasprave vijeće donosi slijedeće zaključke: 

 

 
1. Z A K L J U Č A K  

 

Odbija se zahtjev Mirsad Kahvedžić, OIB: 95289176699, Put Križica 20, Gornje Selo za oslobađanje od 

plaćanja komunalnog doprinosa za građenje građevine na k.č. 486 K.O. Gornje Selo.  

 

2. Z A K L J U Č A K  

 

I. 

Odbija se zahtjev Dumanić Đurđica (OIB: 10087381788), Put lokve 31, Maslinica za oslobađanje od 

plaćanja komunalnog doprinosa za građevinu na k.č. 1/86 K.O. Donje Selo.  

 

 
 

Vicko Buktenica pita što se poduzelo glede njegovog pitanja u svezi izgradnje više montažnih kuća u 

Stomoskoj od strane tvrtke RAPID REALITY, odnosno kako su mogli dobiti za takvu izgradnju građevinske 

dozvole o čemu se na prošloj sjednici donio i zaključak. 

 

Goran Tvrdić odgovara Vicku Buktenici da kad bi čitao zapisnike sa sjednica da bi bio vidio da je postupak  

provjere izdanih građevinskih dozvola pokrenut. 

 

Pročelnica odgovara Vicku Buktenici da se zaključak u svezi gore navedenog poslao na nadležne institucije, 

dakle na Ministarstvo graditeljstva i prostornog uređenja i na Građevinsku inspekciju te kada se dobije 

odgovor svi će biti pravovremeno izvješteni. 

 

Načelnik iznosi da se obraća Predsjedatelju, a i vijećniku Goranu Tvrdiću, te govori da je projekt Klaritac 

kulture Soulta doveden do kraja. Iznosi da kada je počinjao projekt da je ovdje na vijeću gosp. Tvrdić 

govorio da je to dobro da će Udruge dobiti novac  da neće biti opterećena Općina i.t.d. Glede svega toga traži 

da se za slijedeću sjednicu pripremi koliko su Udruge koje su nosioci projekta, a to su ŠGZ Olinta, KUD 

Šolta i AK Sulet, dobile od ukupnog iznosa od 666.115,83 kn, a koliko su ostali povukli sredstva npr. za 

plaće za putovanja, za domjenke, za firmu Sinergija koja je to vodila i tako? Iznosi da je Općina bila partner 

jer smo ih podržali, a navodi da ni sada nije protiv, ali zbog transparentnosti moli gore traženi izvještaj, a 

smatra da bi mogao doći i netko od medija pa da se čuje za nešto što je dobro napravljeno. 

 

Ćiro Kalebić pita Načelnika da li je ovaj projekt nešto koštao Općinu? 

 

Načelnik iznosi da nije koštalo Općinu, ali da se on poziva na to kako je Goran Tvrdić govorio da će Općina 

manje dati Udrugama iz Proračuna, a mi smo isto ovu godinu dali Udrugama i više. Navodi da je logično da 

je podržavao Projekt budući je Olinta potpisala Ugovor. Navodi da je Olinta dobila jednu flautu i nekakvu 

odjeću, KUD Šolta je dobio isto neke nošnje, a svi skupa smo dobili novu binu što sve ja ocjenjujem 

pozitivnim. Na kraju iznos da je  prije neki dan Općina, a da projekt ne propade, isplatila unaprijed  

Udrugama 184.000,00 kn kako bi one mogle posuditi novac Projektu. 

 

Vojka Tomić pita da koja je onda svrha svega toga?, na što Načelnik odgovara da vijećnici trebaju sami 

zaključiti koja je svrha. 

 

Goran Tvrdić iznosi da je prijedlog Načelnika super i da ga podržava, ali moli da i Općina Šolta kao partner 

dostavi svoje izvješće, na što Načelnik iznosi da Općina nije bila nosilac Projekta. 

Dalje Goran Tvrdić iznosi da ovaj iznos kojega spominje Načelnik nije trošak Općine, da će se ti novci 

vratiti u Općinski proračun jer se projekt mora zatvoriti, a i inače projekti funkcioniraju na način da se 

uloženo vrati kada se projekt finalizira. Iznosi da ne zna zašto se njega proziva te poziva sve partnere u 

Projektu kao i Općinu Šolta bez koje ne bi bilo ničega da napravi ukupni izvještaj da vijećnici točno znaju 

tko je što dobio Projektom. Još jednom ističe da ne vidi zašto se njega proziva budući je on jedino kao 

vijećnik podržao navedeni Projekt i smatra da bi svaki vijećnik trebao podržati svaki Projekt koji će donijeti 

novce izvan Proračuna Općine. 
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Načelnik iznosi da kada se Projekt vodi da se u nikoga ne pitaju novci, stoga smatra da Projekt nije dobro 

postavljen da Projekt nije dobro vođen i dogodilo se to što se dogodilo i Općina je morala platiti. Iznosi da su 

unaprijed uplaćeni novci Udrugama da bi onda one mogle pozajmiti Projektu.                                                                                        

 

Tihomir Glavurtić iznosi da ako se i pogriješilo u vođenju Projekta da treba gledati da se ipak došlo do 

nekih novaca i misli da je to jedino bitno. 

 

Načelnik nadalje iznosi da je Općina Šolta zaprimila prijavu nezakonitih radova na pomorskom dobru u 

Žustovi u Rogaču od strane Pokreta otoka. 

 

Predsjedatelj iznosi da Pokret otoka je poslao prijavu, ali ne da se događa devastiranje nego da se sumnja da 

će se dogoditi nezakoniti radovi. 

 

Načelnik iznosi da njega ne smeta prijavljivanje već da ga smeta što se prijavljuje određene ljude a ne sve. 

 

Goran Tvrdić iznosi da Općina Šolta ima jedinstveni upravni odjel i svog komunalnog redara, a nada se da 

će po završetku natječaja imati i još jednog odnosno da će se oformiti komunalno redarstvo koje će biti 

plaćeno da prijavljuje nezakonite radove. 

 

Vicko Buktenica pita Načelnika, a glede novca koji je uplaćen za Projekt Klaritac kulture Soulta, što bi se 

dogodilo da nisu ti novci uplaćeni, da li bi projekt propao? 

 

Načelnik iznosi da bi Projekt propao i da bi ŠGZ Olinta morala vratiti novac, a, navodi, da možda i ne bi 

propao ako bi uspjeli od nekoga pozajmiti te novce. 

 

Vicko Buktenica iznosi da je to možda i bio Plan i Strategija da Projekt propadne, pa da se ocrni Općina 

Šolta, nadalje pita Načelnika zašto je potpisao tu transakciju? Na što mu Načelnik odgovara da zbog toga što 

je on izvršilac Proračuna. 

 

Načelnik iznosi da su predstavnici Hrvatskih cesta u svezi zaobilaznice Grohote, iznosi da se tu radi o 

obilaznici za koju je postojala lokacijska dozvola i Studija utjecaja na okoliš na varijantu trase između vrtića 

pa se spusti u polje. Iznosi da je ideja Općine Šolta da se na postojećoj cesti napravi rotor i da se s tog rotora 

ide dolje u polje ispod ambulante do Kavčine i da na Kavčini stavimo rotor. Načelnik upoznaje nazočne da je 

bio službeno odsutan kada su predstavnici Hrvatskih cesta bili na Šolti te daje riječ zamjeniku da ukratko 

obrazloži što se dogovorilo. 

 

 

Željko Zlendić iznosi da su na Šolti bili jedan predstavnik Hrvatskih cesta i trojica iz tvrtke koja je izabrana 

da napravi projekt ceste, te upoznaje nazočne sa zaključcima sa navedenog sastanka: 

Zaključci sa sastanka: 
U odnosu na trasu iz dokumentacije o nabavi i idejni projekt iz 2008.g. :  

 Izgrađena je spojna cesta Trajektna luka – DC112. Projekt je izradio Geoprojekt d.o.o. Split, studeni 2016. Radovi su 

izvedeni zaključno u 2018.g. ali čeka se izdavanje uporabne dozvole. Predstavnik Investitora će prikupiti podatke o 

izvedenom stanju (geodetski snimak izvedenog stanja i ostalo) i trenutnom statusu o zahtjevu za Uporabnu dozvolu. 

Prema ISPU sustavu Ministarstva 1.8.2019. zatražena je izmjena građevinske dozvole. Zahtjev za izmjenom odbijen je 

20.1.2020. Spojna cesta je u prometu, ali obzirom na nedostatak uporabne dozvole nije kategorizirana kao državna 

cesta. Spoj spojne ceste na DC111 izveden je kao trokrako križanje s glavnim pravcem na DC111.  

 U zoni spomenutog križanja u odnosu na 2008.g. izveden je objekt dječjeg vrtića. Iz razloga sigurnosti prometa nakon 

izgradnje Obilaznice Grohota općina je provela izmjenu prostornog plana u dijelu spoja obilaznice Grohota na 

postojeću prometnicu. Planirani spoj obilaznice Grohota predviđen je na križanju izvedene spojne ceste i državne ceste 

DC111.  

 Na kraju planirane trase obilaznice odustaje se od istočnog priključka za nastavak obilaznice Grohota (izvedena 

spojna cesta preuzima funkciju obilaznice). Predstavnik Općine dostaviti će koridor iz važećeg prostornog plana u 

digitalnom obliku radi usklađenja izmjena u trasi. Projektant će provjeriti da li su prostornim planom definirani tipovi 

križanja. 

Za razliku od rješenja trokrakog križanja na početku trase iz idejnog projekta iz 2008.g. potrebno je projektirati 

četverokrako ili kružno križanje na izmještenoj lokaciji prema novom prostornom planu i izvesti devijaciju trase 

zapadno od građevinskog područja naselja (iza objekta vrtića i doma zdravlja). Obzirom na prometne pravce u 

budućnosti (nakon kategorizacije nove spojne ceste u državnu, glavni pravac na križanju biti će u smjeru sjever – jug) 

potrebno je projektom obilaznice Grohota građevinski i prometno izmijeniti regulaciju na već izvedenom trokrakom 
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raskrižju te uskladiti sve ostale instalacije. U skladu sa svim navedenim Projektant će razraditi varijantna rješenja 

križanja na početku i kraju trase. Obzirom na Uredbu o potrebi procjene utjecaja na okoliš (NN 3/2017) za sve dionice 

novih državnih cesta postoji obaveza izrade Studije utjecaja na okoliš i ishođenja Rješenja o prihvatljivosti što nije 

predviđeno Ugovorom o izradi projektne dokumentacije. Investitor će nakon konzultacija javiti odluku o daljnjem 

postupanju prema Ministarstvu zaštite okoliša i energetike. Projektant napominje da će Izrada Studije ili Elaborata 

odgoditi aktivnosti prema dinamičkom planu iz Ugovora. Isto tako, projektant ističe da je prije početka upravnih 

postupaka ishođenja lokacijske dozvole nužno je utvrditi pravni status izvedene izvedene spojne ceste što bi također 

moglo dovesti do zastoja u dinamičkom planu ugovora. Općina Grohote planira uređenje kanala oborinske odvodnje, 

čiji zahvat prelazi trasu oko km 0+600,00 (stacionaža prema idejnom projektu iz 2008.g.). U istoj stacionaži predviđa 

se izvesti četverokrako križanje (bez lijevih skretača) sa nerazvrstanom cestom. Nerazvrstana cesta nema uređene 

elemente i kolnički zastor a obnova iste se ne planira u skoroj budućnosti. Predstavnik Općine dostaviti će projekt 

uređenja kanala oborinske odvodnje u digitalnom obliku radi usklađenja. Hrvatske ceste izradile su projekt uređenja 

zone uz državnu cestu DC111 na kraju trase. Uz državnu cestu uređuje se parkiralište i autobusno stajalište. Projektant 

je Platea konzalting d.o.o. Investitor će pribaviti projekt u digitalnom obliku i informacije o izdanim dozvolama. Uz 

izgrađeni objekt između km 0+600,00 – 0+700,00 planira se izgradnja parkirališta na strani prema trasi Obilaznice. 

Projektant je Trivium d.o.o., Predstavnik Općine dostaviti će projekt parkirališta u digitalnom obliku radi usklađenja . 

Za potrebe geodetskog snimanja terena Predstavnik Općine će angažirati komunalnu službu za krčenje na području 

trase obzirom da se radi o djelomično zapuštenom terenu kojem se ne može pristupiti. Projektant će u fazi bušenja 

istražnih geotehničkih bušotina predstavniku investitora javiti lokacije bušotina kako bi se osigurao nesmetan pristup 

istima i izbjegli eventualni problemi po pitanju vlasništva zemljišta na kojem se buši. Projektant je zatražio od 

Investitora pristup serveru za praćenje projektne dokumentacije kako bi od početka postupka svi dokumenti bili 

pravovremeno dostupni. 

 

 

Nakon konstatacije da nema više zainteresiranih za raspravu predsjedatelj istu zaključuje  u 12:15 sati.  
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